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ZKRÁCENÝ ZÁPIS Z 10. ZASEDÁNÍ 
ZASTUPITELSTVA OBCE, KONANÉHO 
DNE 5. 8. 2020 V 18:00 HODIN 
V ZASEDACÍ MÍSTNOSTI VÍCEÚČELOVÉHO 
OBECNÍHO CENTRA V DOLNÍ RADECHOVÉ

Přítomno: 4 členové ZO,
omluveni: Josef Beneš, Jaroslav Martinec, Tibor Jirman.

ZASTUPITELSTVO OBCE SCHVÁLILO:

1. Ověřovatele zápisu ve složení Martin Jošt, Ing. Martin 
Baláš.

2. Program 10. zasedání ZO
1. Volba ověřovatelů zápisu
2. Schválení programu 10. zasedání ZO
3. Schválení plnění usnesení z 9. zasedání ZO
4. Směna stavební parcely č. 190 ve vlastnictví obce 

za pozemkovou parcelu č. 69/60, obě katastrální 
území Dolní Radechová

5. Koupě pozemkové parcely č. 259/2, katastrální 
území Dolní Radechová

6. Schválení zřízení věcného břemene na akci „Dol-
ní Radechová knn kabelizace u čp. 117“

7. Informace
8. Návrh usnesení

3. Plnění usnesení z 9. zasedání ZO
Starosta informoval, že na 9. zasedání ZO byl schválen 

prodej automobilu VW transporter za minimální cenu 
100.000,- Kč. Za tuto cenu se automobil nepodařilo ni-
komu prodat. Dále bylo schváleno zařazení správního 
území obce do územní působnosti Místní akční skupiny 
Mezi Úpou a Metují na období 2021 – 2027, schvále-
na účetní závěrka Obce Dolní Radechová sestavená ke 
dni 31. 12. 2019, účetní závěrka příspěvkové organizace 
ZŠ a MŠ Dolní Radechová sestavená ke dni 31. 12. 2019 
a závěrečný účet obce za rok 2019. Nakonec bylo schvá-
leno rozpočtové opatření č. 3 a schválen pronájem části 
Sportovního a společenského centra Dolní Radechová 
Základní škole Pod Montací Náchod (odloučené praco-
viště ZŠ kpt. Jaroše Trutnov). Smlouva o pronájmu byla 
podepsána 22. 5. 2020. 

4. Směna stavební parcely č. 190 ve vlastnictví obce za 
pozemkovou parcelu č. 69/60, obě katastrální území 
Dolní Radechová

Starosta nejprve podal informace o směňovaných po-
zemcích. Jedná se o směnu stavební parcely č. 190 o vý-
měře 100 m2 ve vlastnictví obce na které stál rodinný 
dům čp. 209, který byl zbourán a pozemkovou parcelu 
č. 69/60, zahrada o výměře 112 m2 ve vlastnictví manželů 
Zadojenkových, obě katastrální území Dolní Radechová. 

Starosta informoval o tom, že směňovaná pozemková 
parcela č. 69/60 byla za starosty Ing. arch. Přibyla prodá-
na obcí manželům Sedláčkovým, takže se zase po delší 
době vrací do vlastnictví obce. 

Dále starosta navrhl, za jakých podmínek dojde ke směně. 

5. Koupě pozemkové parcely č. 259/2, katastrální 
území Dolní Radechová

Starosta nejprve seznámil přítomné s kupovanou po-
zemkovou parcelou. Jedná se o pozemkovou parcelu 

č. 259/2, zahrada o výměře 16 m2, katastrální území Dolní 
Radechová, kterou obec bude kupovat od manželů Ma-
chových vedle hasičské zbrojnice. Pozemková parcela je 
obdélníkového tvaru, je umístěna podél severní zdi hasič-
ské zbrojnice. V současné době je již pozemek oplocen. 
Tuto koupi měla obec zájem uskutečnit již v roce 2004. 

Dále starosta navrhl, za jakých podmínek dojde ke koupi. 

6. Schválení zřízení věcného břemene na akci „Dolní 
Radechová knn kabelizace u čp. 117“

Starosta nejprve zdůvodnil schválení věcného břemene. 
V roce 2019 proběhla v obci akce „Dolní Radechová knn 
kabelizace u čp. 117“. Jednalo se o uložení kabelů do 
země od trafostanice za obecním úřadem přes Švecovi, 
bývalý obecní úřad čp. 117 v ulici Náchodská po ulici Ti-
chá. V rámci této akce byly položeny kabely pro nové ve-
řejné osvětlení. Již v roce 2017 byla mezi Obcí Dolní Ra-
dechovou a firmou ČEZ Distribuce, a.s. uzavřena smlouva 
o budoucí smlouvě o zřízení věcného břemene a smlouva 
o právu provést stavbu „Dolní Radechová knn kabelizace 
u čp. 117“. Podle podmínek v této smlouvě musí být uza-
vřena i smlouva o zřízení věcného břemene – služebnosti 
na tuto akci. Součástí této smlouvy je i geometrický plán 
s přesným vyznačením pozemkových parcel, ve kterých 
jsou uloženy kabely.

Starosta nakonec uvedl, že zastupitelé jako přílohu k po-
zvánce na zasedání zastupitelstva obce e-mailem obdrželi 
návrh smlouvy o zřízení věcného břemene i s přílohami. 
Za zřízení věcného břemene obec obdrží 5.000,- Kč.

7. Informace
Starosta nejprve informoval přítomné o záměru obce re-

alizovat přístavbu k hasičské zbrojnici. S tím souvisí i kou-
pě pozemku od manželů Machových. Přístavba je teprve 
ve fázi projektování, takže bude dokončena až příští rok. 

Dále starosta informoval o výměně ředitelky v naší zá-
kladní a mateřské škole. Ze čtyř uchazečů byla vybrána 
jedna z učitelek. Odstupující ředitelka k 31. 7. 2020 končí 
na naší základní škole, proto budeme muset hledat novou 
učitelku. 

Dále starosta seznámil přítomné o stavu převodu po-
zemků od ŘSD ČR na obec v souvislosti s opravou silnice 
I/14, která probíhala v letech 2018 – 2019. 

Další informace byla o záměru obce vybudovat na lou-
ce za halou víceúčelové hřiště, které by sloužilo jak pro 
sport, tak pro společenské akce. Před nedávnem se tepr-
ve začalo s projektováním.

Nakonec starosta informoval o nutnosti aktualizace pro-
gramu rozvoje obce. Jeho platnost končí v letošním roce. 
Z toho důvodu starosta navrhuje uspořádat anketu mezi 
občany, ve které by si mohli navrhnout nové investiční 
akce v obci. Anketa by měla proběhnout v září a říjnu, aby 
se mohl program rozvoje obce schválit do konce roku.

8. Návrh usnesení
Starosta požádal Ing. Martina Baláše, aby přečetl návrh 

usnesení.
Starosta poděkoval všem za účast a pozval je na další 

zasedání zastupitelstva obce.
Zapsal: Jan Michel, 6. 8. 2020
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ZKRÁCENÝ ZÁPIS Z 11. ZASEDÁNÍ 
ZASTUPITELSTVA OBCE, KONANÉHO 
DNE 23. 9. 2020 V 17:30 HODIN 
V ZASEDACÍ MÍSTNOSTI VÍCEÚČELOVÉHO 
OBECNÍHO CENTRA V DOLNÍ RADECHOVÉ

Přítomno 7 členů ZO.

ZASTUPITELSTVO OBCE SCHVÁLILO:

1. Ověřovatele zápisu ve složení Josef Beneš, Tibor 
Jirman.

2. Program 11. zasedání ZO
1. Volba ověřovatelů zápisu
2. Schválení programu 11. zasedání ZO
3. Schválení plnění usnesení z 10. zasedání ZO
4. Revokování bodu č. 4, usnesení ZO 9/2020
5. Prodej hasičského velitelského automobilu 

VW transporter
6. Schválení změny č. 1 Územního plánu Dolní Ra-

dechová 
7. Informace
8. Návrh usnesení

3. Plnění usnesení z 10. zasedání ZO
Starosta informoval, že na 10. zasedání ZO byla schvá-

lena směna stavební parcely č. 190 ve vlastnictví obce 
za pozemkovou parcelu č. 69/60, obě katastrální území 
Dolní Radechová a koupě pozemkové parcely č. 259/2, 
katastrální území Dolní Radechová. Návrh na vklad byl na 
obě smlouvy podán 3. 9. 2020. Starosta jen připomněl, 
o jakou směnu a prodej pozemků se jedná. Nakonec bylo 
schváleno zřízení věcného břemene na akci „Dolní Rade-
chová knn kabelizace u čp. 117“. Smlouva o zřízení věc-
ného břemene byla podepsána 4. 9. 2020. Starosta ve 
stručnosti informoval o jakou akci se jedná. 

4. Revokování bodu č. 4, usnesení ZO 9/2020
Starosta nejprve zdůvodnil, proč je zapotřebí revokovat 

bod č. 4, usnesení ZO 9/2020. Pod tímto bodem byl dne 
6. 5. 2020 schválen prodej velitelského hasičského auto-
mobilu VW Transporter za minimální cenu 100.000,- Kč 
nejvyšší nabídce. Do určeného termínu jsme na obecním 
úřadu nepřijali žádnou nabídku, proto je nutné snížit cenu 
za prodej automobilu. Starosta navrhl schválit. Ještě před 
schválením se přihlásil o slovo Tibor Jirman s otázkou, 
kde byla zveřejněna nabídka na koupi automobilu. Pří-
tomní hasiči mu odpověděli, kde konkrétně byla zveřej-
něna nabídka. Dále hasiči informovali přítomné o základ-
ních parametrech prodávaného automobilu (stáří, najeté 
kilometry, počet sedadel). 

5. Prodej hasičského velitelského automobilu 
VW transporter

Starosta informoval, že tento bod souvisí s přede-
šlým, proto jen vysvětlil snížení ceny za automobil na 
80.000,- Kč. Hasiči vysvětlili, že cena odpovídá, protože 
pokud by auto nebylo prodáno do užívání hasičům bylo 
by dost složité provést jak úpravy přímo na automobilu, 
tak i změna v technickém průkazu na civilní vozidlo.

6. Schválení změny č. 1 Územního plánu Dolní Radechová
Starosta připomenul, že již na konci roku 2018 byla zve-

řejněna možnost podávat na obecní úřad žádosti o změ-

nu územního plánu. Celkem 
jsme obdrželi 10 žádostí, jednu 
žádost podala i obec. Z dese-
ti žádostí nakonec bylo schvá-
leno pouze pět, a to je ještě 
dobrý výsledek. Z těch pěti 
žádostí chtějí dva žadatelé již 
v letošním roce zahájit stavbu 
rodinného domu. Pět žádos-
tí neprošlo z důvodu ochrany 
zemědělského půdního fondu. 
Nakonec tedy po téměř dvou 
letech, několika veřejných jednáních a opravách změny 
územního plánu, můžeme vydat Změnu č. 1 Územního 
plánu Dolní Radechová formou opatření obecné povahy. 
Starosta jen objasnil, že po schválení vydání bude Veřejná 
vyhláška vyvěšena a po 15-ti dnech od zveřejnění nabývá 
změna č. 1 Územního plánu Dolní Radechová platnost. 

7. Informace
Starosta nejprve informoval přítomné o tom, že v sou-

časné době není nikdo v naší obci nakažen koronavirem. 
Opět se pozastavil nad tím, že sdělovací prostředky po-
dávají občanům o koronaviru většinou negativní informa-
ce. Vyzval Ing. Šlesingra, jaký má na tuto situaci názor. 
Ten starostu podpořil, ale informoval o známém přibliž-
ně 70-letém důchodci, který má po koronaviru do dneš-
ní doby zdravotní problémy. Dále se rozvířila diskuse na 
téma koronavir, sdělovací prostředky a opatření proti ko-
ronaviru.

Dále starosta informoval o investičních akcích realizova-
ných v letošním roce. Došlo konečně na opravu pletiva na 
tenisových kurtech u haly, dále byl opraven chodník proti 
zastávce autobusu. Ke konci roku by měla být zahájena 
akce „Přístavba a stavební úpravy hasičské zbrojnice“. 

Starosta pokračoval v informacích o drobných kulturních 
akcích. Navrhuje, aby se v letošním roce neuskutečnilo 
tradiční setkání rodáků. V současné době jsou již takové-
to akce zakázané. Z důvodu koronaviru v letošním roce 
nebudou veřejně vyhlášeny výsledky soutěže „Rozkvet-
lá okna Dolní Radechové“. Starosta navrhl, že objede 
s místostarostou 10 vybraných „oken“ a předá jim cenu. 
Dále starosta připomenul i možné omezení při akci Vítání 
občánků. Může dojít k tomu, že bude vítání občánků na 
podzim letošního roku a pak ještě na jaře 2021. 

Nakonec starosta opět informoval o nutnosti aktualizace 
programu rozvoje obce. Jeho platnost končí v letošním 
roce. Aktualizaci bychom měli schválit na prosincovém 
zasedání zastupitelstva obce. Z toho důvodu starosta 
navrhuje uspořádat anketu mezi občany, ve které by si 
mohli navrhnout nové investiční akce v obci. Vzor anket-
ního lístku zastupitelé dostali jako přílohu k pozvánce na 
zasedání. Bylo navrženo, aby anketní lístky byly rozdány 
do každé schránky společně se zpravodajem. 

8. Návrh usnesení
Starosta požádal Tibora Jirmana, aby přečetl návrh 

usnesení.
Starosta poděkoval všem za účast a pozval je na další 

zasedání zastupitelstva obce.
Zapsal: Jan Michel, 24. 9. 2020
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INFORMACE STAROSTY
Komunální odpad
Svozový den je v naší obci stanoven na úterý. Svozová 

firma může v tento den odvážet odpad již od 6:00 hodin 
a může také odpad vyvést až ve 22:00 hodin. Z tohoto 
důvodu je zapotřebí mít připravenou popelnici nejlépe již 
v pondělí večer a uklízet ji až ve středu ráno. V případě, 
že vám nebude vysypána popelnice ani ve středu ráno, 
žádám vás o okamžité nahlášení nejlépe telefonicky na 
obecní úřad tel. č. 491424724, 724179769 nebo volejte 
přímo dispečink MP a.s. paní Janu Gronovou 734238318.

Svoz papíru
Kontejner na starý papír bude přistaven k základní škole 

a mateřské škole od čtvrtka 15. 10. 7:00 hodin do pondě-
lí 19. 10. 2020 7:00 hodin. 

Papír je nutné svázat a třídit na čistý novinový papír, le-
táky, časopisy, knihy, lepený karton.

Otevření skládky v ohradě
Skládka v ohradě u firmy Bureš Art s.r.o. bude naposledy 

v letošním roce otevřena v sobotu 14. listopadu 2020 od 
10:00 do 11:00 hodin. 

Děkuji vám, že třídíte odpad.

Změny v základní a mateřské škole
Od 1. 8. 2020 nastoupila do naší základní a mateřské 

školy nová ředitelka Mgr. Věra Štěpánková, která zde je-
den školní rok působila jako učitelka. Nahradila odstupu-
jící ředitelku Mgr. Veroniku Štěpánovou, DiS, která odešla 
na vlastní žádost a na zdejší škole v této funkci působi-
la dva školní roky. Odstupující ředitelce bych poděkoval 
za odvedenou práci a s nastupující ředitelkou doufám 
v dobrou spolupráci. 

Setkání rodáků
V letošním roce se tradiční setkání rodáků z důvodu ko-

ronaviru neuskuteční. V případě, že se situace začátkem 
roku 2021 zlepší, můžou být příští rok setkání dvě, a to na 
jaře i na podzim. 

Děkujeme za pochopení

Oprava chodníku proti zastávce autobusu

Z ČINNOSTI SOCIÁLNÍ KOMISE
Vážení občané,
vzhledem k situaci, jaká je v celé republice /COVID 

19/, nelze uskutečnit dle našich plánů různé programy. 
S p. starostou budeme hledat nějaké řešení. 

2. - 3. 10. 2020 se konaly volby. Ve volební komisi zase-
dají i dvě členky ze sociální komise.

Po volbách mám dohodnutou schůzku s p. starostou, na 
které budeme jednat o vítání občánků /dle situace/ a též 
návštěvy u našich občanů /gratulování k narozeninám/. 
Potom bychom měli společně řešit se školou a s obcí: 
Mikuláše, anděla a čerty. Nikdo, však neví, co bude dál 
a jak se vše bude vyvíjet.

S p. starostou budu stále v kontaktu.
Víme všichni, že opatření, které nám doporučují, nejsou 

vůbec lehká, a proto Vás všechny prosíme, dodržujte hy-
gienu, noste roušky a buďte k sobě ohleduplní. Děkuji.

Jana Kosinková, předsedkyně sociální komise

ZPRÁVY ZE ŠKOLY
Školní rok 2020/21
Ráda bych vás všechny pozdravila v novém školním roce 

a popřála všem hlavně pevné zdraví. V dnešní době se 
mluví všude hlavně o tématu COVID, tedy bych ráda na-
stínila, jak to v tuto chvíli vypadá za dveřmi naší školy. 
Není vždy lehké plnit nařízení, která přicházejí. 

Z mého hlediska je v tuto chvíli pro všechny nejdůležitěj-
ší zachovat klid a neztratit zdravý rozum. V tomto duchu 
se budu snažit naši školičku vést, ať se děje cokoliv. Nyní 
tedy nosíme roušky ve společných prostorách, myjeme 
a dezinfikujeme si ruce co nejčastěji, větráme a minima-
lizujeme vstup cizích osob do budovy školy. Nic z toho 
není nezvládnutelné, tedy to přirozeně vplulo do běžné-
ho režimu školy a všichni jsme moc rádi, že výuka s drob-
nými úpravami probíhá zcela normálně. Každý den také 
proběhne hluboký proces dezinfekce v jednotlivých míst-
nostech školy díky ozonizeru, který nám zapůjčila obec. 
Moc děkujeme a věřím, že to velkou měrou přispívá ke 
zdraví nás všech.

Nicméně doba je taková, že nikdy nevíme, kdy a na jak 
dlouho budeme muset zůstat doma. Je docela možné 
a pravděpodobné, že ani naši školu nemine nějaký čas 
v karanténě, tedy i na tuto variantu se připravujeme. 
Opravdu není lehké stát se ze dne na den odborníkem 
na on-line vyučovací svět, a to jak z hlediska školy, tak 
v prostředí rodiny. Chci touto cestou poděkovat všem 
- učitelům, rodičům a především dětem, že většina jarní 
distanční výuku zvládla skvěle. Máme nyní na co navázat. 
Prostředí Microsoft Teams, ve kterém vyučujeme, již nyní 
známe a můžeme s tím dále pracovat. 

Na závěr bych ráda poděkovala obci a panu starostovi 
za skvělou spolupráci a také vám všem, kteří naši školu 
jakkoli podporujete, třeba už jen tím, že sem dáváte svoje 
děti a nebo tím nejmenším - dobrým slovem. Za celý tým 
naší školy přeji všem hlavně zdraví a těším se na vše co 
nás společně čeká.

Mgr. Věra Štěpánková, ředitelka školy
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Z ČINNOSTI SBORU 
DOBROVOLNÝCH HASIČŮ

Z činnosti dolnoradechovských 
hasičů ve třetím čtvrtletí roku 2020
O tom, co se „u našich hasičů“ dělo v prvním 

pololetí roku 2020, jste se dočetli v minulém čísle Zpravo-
daje. Rádi bychom navázali a seznámili čtenáře, sousedy 
i občany vesnice s událostmi SDH Dolní Radechová, které 
proběhly na konci června (až po vydání Zpravodaje), bě-
hem letních prázdnin a měsíce září.

V druhé půlce června byla jednotka přivolána do Ná-
choda k nehodě autobusu s dodávkou. Několik dní na to 
jednotka odstraňovala spadlý strom, který zasahoval do 
poloviny komunikace v ulici Červeňák.

V červenci se jednotce, v úzké spolupráci s obcí, poda-
řilo získat finanční příspěvek od Nadace Agrofert na poří-
zení nového lezeckého vybavení, o jehož obnově jsme již 
dlouho uvažovali. Dále jsme z dotace pořídili dva osvětlo-
vací stativy Rosenbauer RLS 1000, které doplní vybavení 
rychlého zásahového automobilu. Doufáme, že i nadále 
budeme moci díky úspěšným žádostem obnovovat a do-
plňovat potřebné vybavení. Předposlední červencový tý-
den byla jednotka v pozdních nočních hodinách přivolána 
k odstranění uniklého benzínu z automobilu před místní 
samoobsluhu.

Hned první srpnový den byla naše jednotka vyzvána 
ke střídání s jinými jednotkami, které dlouho zasahova-
ly u rozsáhlého požáru. Dolnoradechovská jednotka tedy 
vystřídala jiné zasahující jednotky a přidala se k ostatním 
hasičům při dohašení skladovací budovy v obci Žernov. 
Na konci srpna pak jednotka operovala u dopravní neho-
dy osobního automobilu v ulici Náchodská.

V září odstartoval další školní rok kroužku Mladých ha-
sičů. Díky příznivému počasí mohly již dvě schůzky (na 
termín třetí schůzky připadl státní svátek) proběhnout na 
hřišti za halou. S dětmi, kterých v první vlně přišlo víc než 
loni, jsme zvládli nejen požární útok, ale i střílení ze vzdu-
chovky, hasičské značky, signalizaci dopravy vody a další. 
Chystáme se společně (pokud to situace a podmínky vol-
nočasových aktivit v ČR dovolí) vyrazit na první hasičskou 
soutěž a těšíme se ze zájmu a nadšení přihlášených mla-
dých hasičů na další aktivity, výlety a dobrodružství.

RADECHOVSKÝ SPORT
Nohejbal

Krajský přebor
V letošní sezoně jsme se po 

základní části tabulky umístili na 
čtvrtém místě. Protože z důvodu 
covidu nebylo sehráno komplet-
ní play-off, hráli jsme jen o ko-
nečné umístění, a to o třetí mís-
to s Příčnicí. První zápas jsme u nich prohráli 6:1, druhý 
pak doma vyhráli 5:2 kde jsme ukázali, že na třetí místo 
máme. Šlo se tedy do posledního zápasu na Příčnici. Bo-
hužel nás zasáhla velice smutná tragédie, když dobrovol-
ně odešel ze života velký nohejbalista a kamarád Tomáš 
Bernard z Příčnice. Uvažovalo se i o zrušení rozhodující-
ho zápasu. Nakonec se obě mužstva dohodla, že to pro 
něho odehrajeme. Zápas byl vyrovnaný, nakonec skončil 
po dohodě remízou a třetí místo připadlo Příčnici. Bohu-
žel po třech letech v kraji zase čtvrtí. Doufáme, že za rok 
prolomíme smůlu a vyhrajeme kraj.

Volejbal
Volejbalisté trénují každé pondělí od 18.30 hodin v míst-

ní hale, kam můžou dorazit i případní zájemci o hru.

za SK Benfika Dolní Radechová, Patrik Levý, Martin Jošt. 

Aktuální informace ke kroužku Mladých hasičů lze získávat 
z Facebooku nebo z webových stránek dobrovolných 
hasičů (www.hasici-dr.cz). Přehled výjezdů jednotky pak 
lze najít jak na webových stránkách, tak i v hasičské 
vývěsce před obchodem. V případě zájmu mezi sebe 
rádi přivítáme další nadšené hasiče (jak ty mladé, tak ty 
dospělé ).

Za Sbor dobrovolných hasičů DR 
Monika a Jaroslav Martincovi
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Z HISTORIE OBCE
Pokračování z minulého čísla

Zrušení obce Dolních Rybníků 
a přidělení její části k naší obci
Již v roce 1956 je v této kronice zmínka o tom, že v do-

hledné době dojde k likvidaci obce Dolních Rybníků. Od 
tohoto roku se táhlo jednání v letech 1957 a 1958 mezi 
obcemi Dolní a Horní Rybníky a Dolní a Horní Radechová. 

Dne 18. září 1958 bylo ve schůzi odboru pro vnitřní věci 
rady okresního národního výboru v Náchodě jednáno 
o úpravě hranic mezi výše jmenovanými obcemi. Přítomní 
souhlasili s úpravou hranic, na které se dohodli zástupci 
uvedených obcí a zástupce obce Dolní Rybníky, na jedná-
ní dne 11. září 1958 v úřadovně MNV v Dolní Radechové. 

Důvodem zrušení obce byla ta skutečnost, že obec Dol-
ní Rybníky není schopna jako samostatné JZD hospodařit 
vzhledem k nepříznivým terénním podmínkám a případné 
JZD by bylo velmi malé. 

Roztříštěnost a nesourodost obce, která se projevovala 
i v tom, že jednotlivé části měly i v ostatním směru úzký 
vztah k sousední obci (např. škola, zastávka autobusu, 
pošta) vedly k tomu, že obec zaostávala v hospodářském 
vývoji, nemohla se rozvíjet po stránce kulturní (chybí diva-
dlo, biograf, kulturní jizba apod.) a obtížně se spravovala. 

Z celkové výměry obecního území obce Dolních Rybní-
ků, které činí 158 ha 63 a, přechází do obce Dolní Rade-
chová území o výměře 41 ha 60 a, do obce Horní Rybníky 
106 ha 80 a, k obci Horní Radechová 10 ha 23 a.

Obec Dolní Rybníky měla k 1. listopadu 1958 celkem 
71 obyvatel. Z tohoto počtu připadne do Dolní Rade-
chové 10 obyvatel, do Horních Rybníků 29 obyvatel a do 
Horní Radechové 32 obyvatel.

K popsané úpravě obecních hranic po rozdělení obce 
Dolní Rybníky se kladně vyjádřili zúčastněné místní národ-
ní výbory i občané Dolních Rybníků, kteří byli seznámeni 
s konečným výsledkem přípravného řízení a navrhovaným 
rozdělením území obce na veřejné schůzi dne 23. říj-
na 1958.

Tato změna měla nabýt účinnosti dnem 1. ledna 1959. 
Tak se také skutečně stalo. 

Jak pracovala tělocvičná jednota „Sokol“
V roce 1959 slavila místní tělocvičná jednota „Sokol“ 

v Dolní Radechové 60 let svého trvání. Vzpomínku na toto 
jubileum přednesl při výroční schůzi dne 29. listopadu 
1959 místopředseda jednoty Josef Máslo, ředitel zdejší 
školy ve výslužbě. 

V roce 1959 žila jednota v přípravách na II. celostátní 
spartakiádu zajišťováním účasti na okresní spartakiádě. 
Výsledek byl velmi slabý, zaviněný nepochopením a nezá-
jmem mládeže, která dříve zaplňovala naši sokolovnu, že 
nepostačovala. Nejzávažnější pak příčinou byla nedosta-
tečná práce cvičitelského sboru. Velmi dobrou činnost vy-
vinul pouze oddíl turistiky pod vedením Josefa Hloucala. 

Dobrou činnost vykazoval po celý rok výbor jednoty, kte-
rý své povinnosti plnil svědomitě. Že výbor jednoty stál 
na svém místě o tom svědčí vzorně a poctivě opravená 
budova sokolovny. Jak vděčni by byli cvičenci v jiných 

jednotách, kdyby měli tak dobře vybavenou tělocvičnu 
a letní cvičiště. Členové výboru udržovali ze všech sil jed-
notu při životě. Jinak by snad jednota nevykazovala žád-
nou činnost. Je smutno o tom psát.

Místní jednota požární ochrany
V roce 1959 čítala místní jednota požární ochrany 74 čle-

ny. Mimoto měla jedno žákovské družstvo. Toho roku byla 
značně aktivní, ač všechna práce spočívala asi na jedné 
třetině členů. 

V roce 1959 bylo konáno 9 schůzí výborových a 3 schů-
ze členské. Bylo provedeno 18 praktických cvičení s prů-
měrnou účastí 8 členů, odcvičeno 288 hodin. Dále bylo 
provedeno 1 poplachové noční cvičení, 4 školení členů 
JZD, do protipožárních hlídek bylo zapojeno 22 členů. 
Jednota se podílela na školení obyvatel v civilní obraně 
(CO) dvěma přednáškami, cvičení okrskového kola v Hor-
ní Radechové se zúčastnilo 1 družstvo mužů a 1 družstvo 
žákovské. Slavnostního otevření nové zbrojnice na Jizbici 
se zúčastnilo 8 členů. Do nočních žňových hlídek bylo za-
pojeno 50 členů a do denních žňových hlídek 1 družstvo 
žáků. 

V celku byla jednota značně aktivní. Byl však zanedbá-
ván odborný výcvik, a hlavně pak akceschopnost požár-
ních družstev. V okresním průměru byla naše družstva po 
stránce výcviku poměrně slabá. Je nutno jednotu omladit 
a vážně se touto otázkou zabývat. 

V dalším čísle zpravodaje opět 
najdete pokračování z historie obce.

Děkujeme všem autorům za příspěvky.

Žádáme další občany o příspěvky 
do zpravodaje. Nepodepsané 
příspěvky napsal starosta. 

Sokolovna v Dolní Radechové
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